
第 31卷第 7期
2014年 7月

控 制 理 论 与 应 用
Control Theory & Applications

Vol. 31 No. 7
Jul. 2014

《《《关关关肇肇肇直直直奖奖奖》》》条条条例例例

关肇直教授是中国科学院院士、国内外知名的数学家和控制理论专家. 他一生致力于数学、控制科学和系
统科学的研究和发展,做出了重要的贡献.

为鼓励从事系统控制理论及其应用的青年科技人员做出国际一流的成果,推动控制科学的发展,同时缅
怀和纪念对推动我国控制理论及其应用的发展做出重要贡献的关肇直教授, 1994年控制理论专业委员会设立
了《关肇直奖》(2003年成为中国自动化学会的一个奖项).奖励基金由国内外单位和个人捐赠,由关肇直奖基
金委员会管理.
《关肇直奖》的授奖对象为中国自动化学会控制理论专业委员会举办的中国控制会议的投稿论文,论文

第一作者年龄不超过四十周岁,论文作者为《关肇直奖》评奖委员会委员的,在评奖过程中采取回避原则,论
文所述工作未正式发表.《关肇直奖》每年评定一次,每次获奖名额不多于两篇,必要时可由评奖委员会决定
是否增设《关肇直奖》提名奖,但名额也不超过两篇. 凡申请《关肇直奖》的论文,需在投稿时注明,并附第一
作者的工作证(或学生证、身份证)复印件.论文首先要通过会议审稿,然后由评奖委员会邀请有关专家作书面
评审,确定入选论文. 入选论文应由年龄不超过四十周岁的第一作者在中国控制会议上宣读,由评奖委员会根
据论文质量及宣读水平,评出获奖论文,在会议闭幕式上宣布评选结果并授奖.
《关肇直奖》评奖委员会由《关肇直奖》基金委员会聘请国内外知名控制理论及应用专家组成,负责组

织论文的评审与颁奖. 当参加本次会议的委员不足全体委员的三分之二时,评奖委员会主任和专业委员会主
任协商,聘请参加会议的知名专家增补为本次会议评奖委员.
《关肇直奖》基金委员会由中国自动化学会控制理论专业委员会领导,下设主任一至二人,副主任一至二

人,委员若干人,负责基金的筹集和管理,以及决定其它有关事项.

本条例的解释权和修改权属于《关肇直奖》基金委员会.

Awarding Rules for ‘Guan Zhao-Zhi Award’’’
Professor Guan Zhao-Zhi (Kwan Chao-Chih) was an academician of the Chinese Academy of Sciences, a world famous math-

ematician and expert on control theory. He dedicated his whole life to the research and development of mathematics, and systems
and control science, and made significant contributions to these fields. To promote the development of control theory in China and
to memorize and honor Professor Guan Zhao-Zhi , the Guan Zhao-Zhi Award was established in 1994.

The Guan Zhao-Zhi Award is supported by the GuanZhao-Zhi Fund, which is supported by the donations from organizations
and individuals in and out of China and is managed by the Guan Zhao-Zhi Fund Committee. The Fund Committee is organized by
the Technical Committee on Control Theory (TCCT), Chinese Association of Automation (CAA) that consists of one or two chairs,
one or two vice-chairs, and several members. The main duties of the Committee are to raise and manage funds, and to determine
other issues related to the Award.

The papers that satisfy the conditions listed below are allowed to apply for the Guan Zhao-Zhi Award. 1) The paper must be
submitted to the annual Chinese Control Conference (CCC), sponsored by TCCT, CAA; 2) The first author of the paper must be
under 40 years old at the time when the paper was submitted; 3) The results of the papers must be original, not published elsewhere;
4) Application for the Guan Zhao-Zhi Award must be clearly indicated and a copy of the ID Card of the first Author must be attached
when the paper is submitted.

The Evaluation Committee (EC) of Guan Zhao-Zhi Award is formed by invitation only by the Guan Zhao-Zhi Fund Committee,
and is consisted of well-recognized experts in systems and control. If a committee member is the author or co-author of the paper
applying for the Guan Zhao-Zhi Award, he or she must avoid the evaluation process. In case less than two-thirds of EV members
attend the CCC of the year, with the approval of the Chairs of both EC and TCCT, other available experts will be invited to serve as
EC members for the year.

The papers applying for the Guan Zhao-Zhi Award will first pass the review process as the regular submissions. Then EC will
select the Final List of candidate papers. The candidate papers in the Final List have to be presented at CCC by the first authors.
Finally, according to the papers’ qualities and presentations, EC will decide the Winner(s) of Guan Zhao-Zhi Award.

The Guan Zhao-Zhi Award will be given to no more than two papers at each CCC, and the winner award will be given at the
closing ceremony of CCC. In special cases, EC may add the Guan Zhao-Zhi Nomination Award for at most two papers.

The right of explanation and modification of this document belongs to the Guan Zhao-Zhi Fund Committee.


